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ضرورت سوت زنی فساد در حوزه ورزش
 اتفاقات اخیر در پرونده فساد در باشگاه کرمانی که گویا هنوز 
ابعاد کوچکی از آن رسانه ای شده و پیامد آن افشاگری عده ای 
از داوران بازنشسته در مورد پیشنهاد رشوه از سوی مدیران 
و نزدیکان برخی باشگاه ها بود، موج جدیدی در ورزش به 
خصوص فوتبال ایران به راه انداخت که وزارت ورزش با 
همراهی فدراسیون هایی مانند فوتبال، والیبال، بسکتبال 
و سایر فدراسیون هایی که گردش مالی بالایی دارند، فکری 
اساسی برای مبارزه مستمر ، قاطع و البته بازدارنده در 
موضوع فساد، تبانی و رشوه برای تأثیر در نتیجه مسابقات 
بکنند. اقدام به موقع دستگاه قضایی که با پشتیبانی وزارت 
ورزش و کمک مستقیم کمیته صیانت و اخلاق فدراسیون 
در برخورد سریع و در چهارچوب قانون شکل گرفت حالا 
انتظارات را بالا برده تا گام های بعدی با صلابت و بدون هیچ 
اغماضی در رابطه با خطاکاران و کسانی که ساحت مقدس 
ورزش را خدشه دار می کنند، برداشته شود. در این رابطه 
پیشنهاد مشخص نویسنده این سطور تشکیل کارگروهی برای 
ایجاد سامانه کاربردی سوت زنی مردمی در موضوع مبارزه با 
فساد، تبانی و رشوه در ورزش است. گردش مالی حدوداً 8 
تا 10 هزار میلیارد تومانی فوتبال باشگاهی در لیگ برتر، لیگ 
آزادگان، لیگ فوتسال و همچنین هزینه بالای تیم های 
باشگاهی در والیبال، بسکتبال، فدراسیون های رزمی و 
 حتی بدنسازی ضرورت مطالعه روی این سامانه و ایجاد 
ساز و کاری آسان و در دسترس برای جامعه ورزشکاران و 

ورزش دوستان را گوشزد می کند.
پوشش  در  رسانه ها  مستقیم  همکاری  میان  این  در 
اخبار مرتبط با برخورد قضایی و انضباطی قوه قضائیه و 
فدراسیون ها نیز راهگشاست. اینکه اخبار ناخوشایندی 
شنیده می شود که همواره در سه یا چهار هفته پایانی لیگ ها 
تعدادی از تیم ها در مسیر قهرمانی یا در مسیر فرار از سقوط 
به لیگ پایین تر با انواع و اقسام حیله ها و نیرنگ ها با رشوه یا 
تبانی و حتی پیشنهاد عضویت در تیم های پولدار به بازیکنان 
رقیب نتایج را خارج از چهارچوب مسابقه و میدان مسابقه 

تغییر می دهند واقعاً وحشتناک و تأسف بار است.
اینکه عده ای عادت دارند با پرداخت رشوه نتایج را تغییر 
دهند یک طرف مسأله است و اینکه تعداد زیادی از افراد با 
توجیهات غیر قابل قبول تحت عناوین مختلف این رشوه 
را دریافت می کنند مسأله دردآور دیگری است. نداشتن 
قوانین بازدارنده هم به این عیب و نقص بزرگ دامن می زند. 
اگر به محض اینکه فسادی مثلاً در داوری ثابت شد، داور 
مادام العمر محروم شود یا چند برابر مبلغ رشوه جریمه 
شود. همزمان فرد رشوه دهنده به سختی مجازات شود و 
سایر افراد دخیل در این رسوایی هم از فعالیت ورزشی برای 
همیشه محروم شوند، دیگر هیچ داور، مدیر فدراسیون یا 
سازمان لیگ، مدیرعامل یا عضو هیأت مدیره یا رئیس هیأت 
فوتبال استان جرأت تخلف و رشوه دادن یا گرفتن را نخواهند 
داشت. با ایجاد سامانه سوت زنی و تعیین پاداش قابل توجه، 
اهالی ورزش و دوستداران فوتبال و ورزش پاک به کمک 
نهادهای نظارتی و حراست فدراسیون ها و البته حراست 
وزارت ورزش، سازمان بازرسی، کمیته اخلاق، کمیته صیانت 
و سایر ارکان قضایی و انضباطی ورزش می آیند و شفافیت و 

سلامت بیشتری را در ورزش کشور شاهد خواهیم بود.

به ناحق درجدول دوم شدیم

جواد نکونام: قول قهرمانی ندادم اما تا آخر می جنگیم
جواد نکونام صحبت های تازه ای درباره تیمش 
سرمربی  است.  آورده  زبان  به  اخیر  اتفاقات  و 
استقلال به شکل تفصیلی صحبت های خود را 

ح کرده است. مطر
 

از روز اول گفتم تا روز آخر می جنگیم
به هر حال دو هفته از لیگ مانده و تمام تمرکزمان 
روی دو بازی باقی مانده است تا ان شاءالله بهترین 
عملکرد را داشته باشیم. از روز اول اگر خاطرتان باشد 
گفتم تا روز آخر می جنگیم. زحمت مان را می کشیم 
و تلاش مان را می کنیم ولی هیچ قولی برای قهرمانی 
برای  باشیم  داشته  هم  بازیکن   1۳ گفتم  ندادم . 
قهرمانی می جنگیم و بهتر است حرف ها و فیلم های 
مرا مرور کنید. الان هم برنامه ما هیچ تغییری نکرده 
است و می جنگیم تا آخرین روز. روزی که باهم شروع 

کردیم، قول دادیم بجنگیم و زحمت بکشیم. 

افراد کوچک باشگاه دوست داشتند 
استقلال را کوچک کنند

دوستان خیلی ها نمی خواستند این تیم نتیجه 
بگیرد و گفتند پنجم و سیزدهم می شود. من از 
روز اول گفتم اینجا استقلال است و باشگاه بزرگی 
است و نباید کوچکش کنیم ولی کسانی که در این 
باشگاه کوچک بودند دوست داشتند باشگاه را 

کوچک کنند ولی اجازه ندادیم. به کمک هواداران 
و بازیکنان مان زحمت مان را کشیدیم و الان هم تا 
لحظه آخر نمی گذاریم آب خوش از گلوی کسی 
پایین برود؛ باید تلاش کنیم و ۲ بازی را ببریم. 
قطعاً رقیب تحت فشار است و مطمئنم که بعد از 
دوبازی، جام قهرمانی برای ما و هواداران مان است. 

حق ناامیدی نداریم
من  نداشت.  وجود  ناکامی  و  نیست  اینجوری 
بروید  شما  می کنم،  تکرار  عیناً  را  صحبت هایم 
ببینید.  را  پرسپولیس  و  سپاهان  بازی  قضاوت 
پرسپولیس و ملوان را ببینید. بازی ما را با رفسنجان 
و نساجی ببینید. بحث آن روزمان کاملاً درست و 
فنی بود به خاطر اینکه با این اتفاقاتی که داور رقم 
می زند مگر می شود قهرمان شد؟ در زمین تیم 
را می بینید، از روز اول همین بودیم و الان هم 
همینیم. نه ما و نه هواداران حق ناامیدی نداریم. 
هیچ کدام از بازیکنان من حق ندارند یک روز بد 
تمرین کنند و یک روز بد بازی کنند. این همه 
هوادار داریم که جان و زندگی شان را برای بازیکن 

گذاشته اند.

ما نباید شرمنده باشیم، به ناحق آمدیم دوم
نکته دوم، تیمی که باید شرمنده باشد ما نیستیم. 

تمام بازیکنان و کادر زحمت شان را کشیدند. 
کسان دیگری باید شرمنده باشند که شرایط را 
سخت کردند وگرنه تا الان قهرمان شده بودیم 
و جشن مان را هم گرفته بودیم. ۶ تا تیم از ما 
بیشتر هزینه کردند. شما تیم ما را دیدید که چه 
بلایی سر بازیکنان مان آمد که قرارداد 8 میلیاردی 
را کردند یک میلیارد. بازیکن داشتیم قراردادش را 
کرد 1۵0 میلیون تومان  به خاطر اینکه بتواند سقف 
را رعایت کند و نیم فصل گذاشت از تیم مان رفت. 
این اتفاقات پدر تیم ما را در آورد ولی اینجا در 
کارمان با استقلال اصلاً تعارف و شوخی نداریم. 
برای استقلال تمام وجودم را می گذارم و بازیکن 
هم باید وظیفه اش را انجام دهد. ما اینجا یک 
وظیفه داریم که آن هم جنگیدن برای استقلال تا 
روزی است که این پرچم دست مان است و روزی 
که دست یکی دیگر بود، آرزوی موفقیت می کنیم. 
تا روز آخر می جنگد و  این تیم  مطمئن باشید 
زحمتش را می کشد و به امید خدا اتفاقات خوب 
فوتبالی بیفتد تا ما حق مان را بگیریم چون به 

نظرم الان به ناحق آمدیم دوم.

برادران حیدری جدول را عوض کردند
اتفاق بیفتد، حتی  این  هیچ کس فکر نمی کرد 
تیم رقیب ما یک روز به یکی از مربی های من 

کاری  کسی  به  اصلاً  گفتیم  ما  داد.  پیام هایی 
نداریم و تمرکزمان روی تیم خودمان است که 
حق خودمان را بگیریم. وقتی دیدند واقعاً تیم ما 
لقمه گلوگیری برای بقیه است، شروع کردند به 
اذیت کردن و اذیت فوتبالی هیچ کس نمی تواند 
انجام دهد مگر اینکه با اتفاقات داوری باشد. 
برادران حیدری دو تا بازی که برای تیم ما و رقیب 
قضاوت کردند را ببینید. آنها متأسفانه جدول را 
عوض کردند. اتفاقاتی که افتاد، اتفاقات فوتبالی 
خارج از چهارچوب بود که ما نمی توانستیم هیچ 

کاری انجام بدهیم چون تاکتیک و اینها نبود.

تحت تأثیر نتیجه بازی رقیب قرار گرفتیم
تیم مان بازی با نساجی بعد از شنیدن نتیجه، به 
هرحال چون هوادار در استادیوم است و نتیجه 
را می شنود خواه ناخواه این اتفاق برایش می افتد 
ولی من بین دو نیمه سعی کردم این را برگردانم 
ولی بازیکن تمرکزش را از دست می دهد و حتی 
مربی رقیب ما هم حواسش به آن بازی بود. به 
قرار  اول  نیمه  نتیجه  تأثیر  تحت  تیم مان  نظرم 
گرفت که فکر نمی کردم با اتفاقات و اشتباهاتی که 
در آن بازی انجام می شود، نتیجه برمی گردد ولی به 
هرحال این اتفاق افتاد. ما یک راه داریم و حمایت 

و تلاش هواداران تا روز آخر .

وزیر ورزش و جوانان از ابتکار کمیته ملی المپیک 
در نامگـــذاری کاروان ورزشـــی ایـــران تمجید کرد. 
کیومرث هاشـــمی درباره نام جدید کاروان ورزشی 
ایـــران در بازی هـــای المپیـــک گفـــت: »کاروان در 
ابتدا نـــام دیگری داشـــت، امـــا بعد از ایـــن اتفاق 
غیرمنتظره، کمیســـیون فرهنگـــی در کمیته ملی 
المپیک مســـأله نامگذاری را بررســـی کرد و به نظر 
من یکـــی از بهتریـــن عنوان هـــا برای نـــام کاروان 
انتخاب شـــد. امیدوارم امام رضـــا)ع( کمک کنند 

تا نتایج خوبی کســـب شـــود.«
هاشـــمی با اشـــاره بـــه برنامه هـــای مدنظر شـــهید 

کشـــور  ورزش  خصـــوص  در  رئیســـی  آیـــت الله 
ادامـــه داد: »در ایـــن مـــدت، هـــر آن چیـــزی کـــه 
رئیس جمهـــور در راســـتای سیاســـت هایی که در 
قالب شـــورای عالی ورزش و جوانـــان و نوجوانان 
ح کرد، در دســـتور کار خـــود قـــرار دادیم، اما  مطـــر
بخشـــی از آن اجرایی نشـــده کـــه زمینـــه اجرایی 
شـــدن آن در دســـتور کار مـــا قرار گرفته اســـت. به 
ح آمایش ســـرزمین، طرحی اســـت  طـــور مثال طر
کـــه باید طـــی 4 ماه آماده شـــود و پـــس از تصویب 
شـــورای عالی آمایش سرزمینی کشـــور، لازم الاجرا 
اســـت. نزدیک به هزار نفر درگیر این پروژه شـــدند 

و حـــدود 100 هـــزار مکان ورزشـــی نقطه زنی شـــده 
اســـت.« هاشـــمی گفت: »هر آن چیزی که دغدغه 
بوده و جزو سیاســـت های ما بوده، بررســـی شـــده 
اســـت. مثلاً در حوزه جوانان اعلام کردند شـــورای 
آن، باید شـــورای نوجوانان و جوانان باشـــد؛ چون 
دغدغه هـــای جوانـــان، بـــه دغدغه هـــای آنهـــا در 
زمان نوجوانی برمی گردد. این در شـــورای انقلاب 
ح شـــده است و اساســـنامه اش دارد  فرهنگی مطر
تغییر پیـــدا می کند و در دســـتور کار قـــرار گرفت و 
پیش نویس هـــای لازم را بـــه مراجـــع مربوطه ارائه 

دادیم.«

تیم سپاهان درباره  نورافکن ملی پوش  امید 
آینده اش با این تیم می گوید: »آینده مسأله  ای 
غریب  و  عجیب  را  کار  مقدار  یک  که  است 
تحت  الان  من  خب  ولی  می کند)باخنده(. 
قرارداد باشگاه سپاهان هستم و به این مسائل 
حاشیه ای که چه گمانه زنی و چه فکری درباره 
من می شود، کاری ندارم.« او با اشاره به شانس 
طور  این  برتر  لیگ  در  سرخابی ها  قهرمانی 
می گوید: »به هر حال ما در جام باشگاه های آسیا 
نماینده فوتبال ایران بودیم و اصلاً نمی خواستند 
کنند.  پخش  سیما  سوم  شبکه  از  را  ما  بازی 
نمی دانم قصدشان چه بود. شاید می خواستند 
فقط از استقلال و پرسپولیس حمایت کنند، 

اما به هر حال اینجا بحث، بحث ملی بود، ولی 
چشم شان را بسته بودند. همه اینها کار را برای 
سپاهان سخت می کند. همه این مسائل باعث 
شد که حواشی غلبه کند و تیم یک مقدار به 
هم بریزد. به نظرم از این به بعد ما و همه ارکان 
باشگاه باید حواس مان را بیشتر جمع کنیم و 
اجازه ندهیم که مسائل حاشیه ای به تیم وارد 
شود و غلبه کند.« او درباره اینکه چرا سپاهان 
»مسائل  گفت:  ماند،  جا  قهرمانی  کورس  از 
فنی به کنار، ولی مسائل حاشیه ای بیشترین 
سهم را در نتیجه نگرفتن سپاهان ایفا کرد. به 
جرأت می گویم که بالای 90 درصد دلیل عدم 

نتیجه گیری تیم مسائل حاشیه ای بود.«

ن  ند ا ر گذ ی  برا که  لک  سر د  میلا
خدمت سربازی به ملوان پیوسته بود، 
با دریافت کسری خدمت،  توانسته 
دوران سربازی خود را زودتر از موعد 
لیس  پرسپو به  و  برساند  ن  یا پا به 
با  اخیراً  سرلک  گشت.  بازخواهد 
و  شده  مواجه   کمر  دیسک  مشکل 
در  و  کرده  ترک  را  ملوان  تمرینات 
تهران مشغول مداواست. او قادر به 
حضور در بازی های پایانی فصل برای 
ملوان نخواهد بود و به نوعی فصل 

بازگشت  است.  شده  تمام  برایش 
شرایطی  در  پرسپولیس  به  سرلک 
خواهد بود که او هنوز یک نیم فصل 
دیگر تحت قرارداد سرخپوشان است 
اما برای ادامه کار باید قرارداد دیگری 
امضا کند تا حضورش را به حداقل یک 
خدمت  .البته کسری  برساند  فصل 
میلاد سرلک قطعی شده و او با حداقل 
بازی در تیم ملوان اردوی این تیم را 
ترک می کند اما از شروع فصل بعد در 

اختیار پرسپولیس خواهد بود.

مرادمند: امیدوارم عوامل فوتبالی 
قهرمان را مشخص کند

 تمرین دیروز اســـتقلالی ها با حضور اصحاب رســـانه انجام 
شـــد و بازیکنان این تیـــم با حضور در جمـــع خبرنگاران در 
خصـــوص اتفاقـــات اخیر بـــا رســـانه ها گفت و گـــو کردند. 
حســـین مرادمند، مدافع اســـتقلال در خصوص از دســـت 
دادن صدر جدول گفـــت: »اگر در خصوص داوری صحبت 
کنیـــم، فردا محروم می شـــویم امـــا همه دیدیم که بر ســـر 
تیـــم مظلوم اســـتقلال خوزســـتان چه بلایـــی آوردند؛ من 
خودم مصاحبه پورموســـوی را دیدم خیلی ناراحت شدم.«

 مرادمنـــد می افزایـــد: »به تیم شـــمس آذر شـــک نـــدارم و 
دقیقـــی نیز بـــه بچه هایش انگیـــزه  داد. در مـــورد تیم مس 
نیـــز محـــرم نویدکیا هـــم کاپیتانم بـــوده و می دانـــم چقدر 
ســـالم اســـت. تأکیدم این اســـت که همه تیم ها در این ۲ 
هفتـــه صد درصد وجودشـــان را بگذارند تا حـــق به حق دار 
برســـد تا عوامل فوتبالی قهرمان را مشخص کند نه عوامل 

غیرفوتبالی.«

حردانی: سوت های داور به سود نساجی بود
صالـــح حردانـــی در حاشـــیه تمرین اســـتقلال گفت: همه 
به بـــازی بعدی فکر می کنیـــم تا بهترین نتیجـــه را بگیریم 
و دل هواداران را شـــاد کنیم. بـــه دو بازی باقیمانده امیدوار 
هســـتیم و بازی به بـــازی پیش می رویم. رقیـــب، بازی های 
ســـختی دارد و مـــا هـــم تمـــام تـــلاش خـــود را می کنیم که 
شـــش امتیاز از دو هفته پایانی بگیریم. ناامید نیســـتیم و 
شرایط اســـتقلال عالی اســـت.« مدافع اســـتقلال با گله از 
داوری بیـــژن حیدری در دیدار گذشـــته می گوید: »نه فقط 
بازی قبلی، بلکه داوران در کل بیســـت و هشت هفته لیگ 
تمام تـــلاش خود را کردند تا اســـتقلال کمتریـــن نتیجه را 
بگیرد. ســـوت های داور در دیدار قبلی به سود نساجی بود 
و یـــک پنالتـــی روی آرش رضاوند اعـــلام نکردند. منتظریم 
ببینیم داور در بازی بعدی چه عملکردی خواهد داشـــت.«

شمسایی: افراد خائنی در فوتسال هستند
وحید شمســـایی، سرمربی تیم ملی فوتســـال ایران درباره 
غیبت در مراســـم قرعه کشـــی جام جهانی فوتســـال ۲0۲4 
اظهار داشـــت: »بعد از اینکه از قهرمانی آســـیا بازگشـــتیم 
و همچنیـــن شـــهادت رئیس جمهـــور در هفته گذشـــته، 
کارهای شـــخصی ام باقـــی مانده بـــود که اهمیـــت ویژه ای 
بـــرای مـــن داشـــت و از انجـــام ایـــن کارهـــا دور شـــدم. دو 
دعوتنامه از طـــرف فیفا برای فدراســـیون فوتبال آمده بود 

که یکـــی برای مدیـــر تیـــم و یکی برای مـــن بود.«
او با انتقاد از اینکه گفته شـــد شمســـایی به دلیل ناراحتی 
از فدراســـیون فوتبال به ازبکســـتان ســـفر نکـــرده، گفت: 
»دوستانی که مطالبی در رســـانه های مختلف می نویسند، 
نبایـــد بدون اطلاعـــات و منطق این کار را انجـــام دهند. باز 
هـــم می گویـــم افراد خائنـــی در فوتســـال هســـتند و من با 
ادله بـــه این موضوع اشـــاره می کنم. اگر این افـــراد کارهای 
اضافه ای انجام دهند، مجبـــورم اتفاقات را به صورت واضح 
توضیح بدهـــم. تیم ملی فوتســـال متعلق به کشـــور ایران 
اســـت، نه من. اصولی به عنوان رئیس کمیته فوتســـال در 
نشســـت قرعه کشـــی حضور دارد و من هم کارهای شخصی 

سنگینی داشـــتم که باید به آن رســـیدگی می کردم.«
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